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OR.RG. 0002.40.2014-2018 

 

 

PROTOKÓŁ  NR XLI/2018 

z sesji Rady Gminy Zaniemyśl odbytej w dniu 12 kwietnia 2018r. 

w godz. od 16:00 do 17:33 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu 

 

Na ogólną liczbę 15 Radnych w sesji udział wzięło 12 Radnych (nieobecni: Radny Przemysław 

Kaźmierczak, Zbigniew Łyszczarz i Michał Marciniak).  

 

W sesji udział wzięli: Wójt Pan Krzysztof Urbas, zastępca Wójta Pan Bogdan Schwanke, Sekretarz 

Gminy Pani Bożena Jaszkiewicz, Radca Prawny Pan Marek Grzelak, pracownicy Urzędu Gminy, 

pracownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi, mieszkańcy gminy. Lista obecności Radnych 

stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, sołtysów nr 2. 

 

Ad.1. Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Zaniemyśl Pani Alina Frąckowiak, 

Przewodnicząca powitała przybyłych na sesję radnych i gości. 

 

Ad.2. Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji tj. z dnia 26 marca 2018r. 

5. Przedstawienie sprawozdania rocznego z działalności oraz informacji o stanie porządku 

i bezpieczeństwa publicznego na terenie działania Komendy Powiatowej Policji                     

w Środzie Wlkp. w roku 2017. 

6. Informacje Wójta Gminy. 

7. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2018, 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl, 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zamknięcie sesji.  
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Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Wójtowi, Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado 

proponuję żeby wprowadzić do porządku dzisiejszej sesji jeszcze jeden punkt, w punkcie 8 przy 

podjęciu uchwał, podpunkt c) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości na lata 2018-

2025, spowodowane jest to tym, że jest to niezbędny załącznik do złożenia wniosku – na Odnowę Wsi, 

który przygotowujemy i mamy złożyć do końca kwietnia, dziękuję 

Przewodnicząca Rady Gminy, kto z Państwa jest za wprowadzeniem dodatkowej uchwały,                          

w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości na lata 2018-2025 w porządku obrad w punkcie 

8, podpunkt c), proszę o przegłosowanie, stwierdzam, że uchwała została wprowadzona do porządku 

obrad  

11głosami „za”  

1 głosem „wstrzymującym się”  

0 głosie „przeciw”  

 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad, po zmianie:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji tj. z dnia 26 marca 2018r. 

5. Przedstawienie sprawozdania rocznego z działalności oraz informacji o stanie porządku 

i bezpieczeństwa publicznego na terenie działania Komendy Powiatowej Policji                     

w Środzie Wlkp. w roku 2017. 

6. Informacje Wójta Gminy. 

7. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2018, 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl, 

c) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jaszkowo na lata 2018-2025. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zamknięcie sesji.  

 

uwag do porządku obrad, po zmianie, nie wniesiono, porządek obrad został przyjęty  

12 głosami „za”  

0 głosami „wstrzymującymi się”  
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0 głosie „przeciw”  

 

Ad.3. Przewodnicząca stwierdziła quorum radnych wymagane do podejmowania prawomocnych 

uchwał na podstawie listy obecności i radnych obecnych na sali, w obradach uczestniczy 12 radnych 

co stanowi liczbę wystarczającą do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad.4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji  

uwag do protokołu nie zgłoszono, protokół został przyjęty  

12 głosami „za”  

0 głosami „wstrzymującymi się”  

0 głosie „przeciw”  

 

Ad. 5. Sprawozdanie roczne z działalności oraz informację o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego na terenie działania Komendy Powiatowej Policji  w Środzie Wlkp. w roku 2017 

przedstawił Pan Paweł Wawrzyniak, Komendant Powiatowy Policji w Środzie Wlkp., sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu: 

Radny Wiesław Grobelny, Panie Komendancie mówił Pan o zdarzeniach drogowych, liczba 

rzeczywiście jest przerażająca czy my wiemy, czy prowadzicie Państwo tabelę sprawców pod kątem 

przedziału wiekowego, sprawców tych zdarzeń drogowych, cały czas mówimy o tych najmłodszych 

czy to są również nieco starsi  

Paweł Wawrzyniak, Komendant Powiatowy Policji w Środzie Wlkp., powiem tak takie dane są               

z pewnością w tej informacji, którą daliśmy wcześniej, można spojrzeć, są tam tabele z danymi 

wiekowymi, ale z pewnością są to sprawcy zdarzeń między osiemnastym a trzydziestym rokiem życia, 

tych jest najwięcej, ale to się różnie kształtuje, z pewnością młodzi kierowcy dominują choć zdarzają 

się sytuacje przy osobach starszych, też są tragiczne wypadki  

Przewodnicząca Rady Gminy, czy ta kadra, która jest w Policji jest wystarczająca 

Paweł Wawrzyniak, Komendant Powiatowy Policji w Środzie Wlkp., powiem tak, to jest, że jakby 

było więcej Policjantów to nic by się złego nie stało, zawsze są potrzeby, z pewnością, zagrożenia są 

tak różne, zresztą jak Państwo widzicie w ruchu drogowym, z pewnością by się chciało aby etaty 

ruchu drogowego zostały podniesione, ale to co się dzieje na drogach chyba by wymagało jeszcze 

większego zaangażowania Policji, mówiliśmy o tym ruchu drogowym, już dziś mogę powiedzieć, po 

pierwszym kwartale, może w zakresie skutków, ofiar śmiertelnych, mamy jedną ofiarę śmiertelną, 

która zginęła niedawno na przejeździe kolejowym w Garbach, ale osób rannych jest już prawie dwa 
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razy więcej w porównaniu do zeszłego kwartału, a zdarzeń drogowych ogólnie jest jeszcze raz tyle, 

jest to jak śnieżna kula, ja nie wiem co się dzieje na naszych drogach, może jest sytuacja, że 

ubezpieczyciele żądają żeby wszędzie była Policja, bo naprawdę tych zdarzeń jest zgłaszanych po 

kilkanaście dziennie,   

Radny Wiesław Grobelny, jeszcze jedno pytanie Panie Komendancie, czy jest jakakolwiek nadzieja 

aby w Zaniemyślu powstał posterunek całodobowy Policji 

Paweł Wawrzyniak, Komendant Powiatowy Policji w Środzie Wlkp., powiem tak, myślę, że to jest 

temat do przedyskutowania i też ta myśl mi świtała, z pewnością temat jest do podjęcia, musimy 

przeprowadzić pewne analizy, stany zagrożenia, stanu przestępczości ponieważ to też ma wpływ na to 

ilu Policjantów, gdzie pracuje, jest to temat z pewnością na przyszłość 

Przewodnicząca Rady Gminy, jeżeli nie ma pytań to bardzo dziękujemy Panu Komendantowi  

Ad. 6. Informacje Wójta Gminy 

 Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, dopowiem do tego co Komendant  

przedstawił Państwu, takie swoje spostrzeżenie, tych przekroczeń prędkości i zagrożeń przy drogach 

jest coraz więcej tam, gdzie te drogi są zrobione, bo jak są dziury to jeździmy wolniej, ale jak 

położymy tylko dywanik asfaltowy, kostkę zaczynają się, mieszkańcy, którzy mieszkają przy tych 

odcinkach skarżyć się, że niestety kierowcy nie przestrzegają przepisów ruchu drogowego, to trwa od 

wielu lat, często po zakończeniu inwestycji jak, jakaś droga zostaje oddana do użytkowania od razu 

mieszkańcy mówią, a co my teraz zrobimy jak będą teraz szybciej jeździć, lepiej nie było budować tej 

drogi nieraz, bo tak to, proste przełożenie, myślę, że kierowca przede wszystkim musi zachowywać 

przepisy ruchu i stosować się do tych przepisów, zastanawiałem się też przy drodze wojewódzkiej, na 

odcinku za Śnieciskami w kierunku Środy czy odwrotnie, dwa pasy i ograniczenie prędkości do 70 , 

niektórzy mieszkańcy przychodzą i mówią po co to zostało zrobione, ograniczona prędkość i te dwa 

pasy, oczywiście Zarząd Dróg Wojewódzkich je wymalował, prawdo podobnie wyjazd z tego 

Zakładu, który się tam znajduje to spowodował, że właściciel zawnioskował ale teraz zastanawiam się 

też i co Państwo na ten temat sądzicie, ponieważ w tym roku, myślę, że na tym odcinku, będzie 

przebudowywana droga wojewódzka  i będzie oznakowanie poziome na pewno malowane, czy tak ma 

być, czy ewentualnie zawnioskować o to żeby, oczywiście skrócić te podwójne pasy na wyjazd                        

z Zakładu i żeby na takim długim odcinku nie było ograniczenia prędkości, nie wiem, różne są zdania 

na ten temat, bo mi Państwo coś na ten temat odpowiecie, a myślę, że te 3 miliony powinny 

wystarczyć na ten odcinek aż do Pigłowic, a może dalej, po przetargu, na przebudowę, a teraz 

informacje bieżące, z okresu dwóch tygodni, od ostatniej sesji, więc w tym okresie podpisałem jedno 

zarządzenie zmieniające budżet, było to 30 marca, zabezpieczono w nim środki na opłacenie 

podatku od środków transportowych posiadanych przez Gminę, jeżeli chodzi o realizację 
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tegorocznego budżetu, to tak, zakończyliśmy utwardzenie ulicy Cmentarnej, 4 kwietnia dokonano 

odbioru końcowego, wszystkie roboty zostały wykonane, wartość tego zadania 98.449,20 zł., z czego 

22.433,94 zł. pokryte zostało z funduszu sołeckiego, sołectwa Zaniemyśl, Wykonawca, Firma Robót 

Drogowych z Książa Wielkopolskiego, kolejne inwestycje, które się toczą, budowa ulicy Akacjowej              

i Bukowej I etap, można powiedzieć, że jest na ukończeniu, jeżeli warunki atmosferyczne i nie będzie 

jakiś przeszkód myślę, że pod koniec przyszłego tygodnia cała przebudowa, budowa tych dwóch ulic 

będzie zakończona, właściwie czekamy na ENE-ę, która też w tym zakresie będzie w przyszłości 

usuwała linie napowietrzne, myślę, że w przyszłym tygodniu ostatnia skrzynka na tym odcinku będzie 

ustawiona i wówczas będzie można prace zakończyć, drogowe, przypomnę, że całość robót 

drogowych, na okrągło, 535 tys. złotych, oświetlenie dodatkowo ponad 51 tys. złotych, termin 

realizacji do 30 czerwca, w umowie, myślę, że do końca kwietnia będzie to wykonane, utwardzenie 

łącznika do sanitariatów w Zaniemyślu, prace już się rozpoczęły, roboty ziemne, od dzisiaj jest 

przygotowywana podbudowa na tym odcinku, wartość tych robót została w umowie określona ponad 

112 tys. złotych, termin wykonania do 30 czerwca, Wykonawca dzisiaj zapewniał, że postara się to 

zrobić do końca kwietnia, kolejne informacje z tego zakresu, utwardzenia dróg gminnych, w okresie 

tym wykonano utwardzenie dróg gminnych w miejscowościach Łękno, Dębice, Jeziory Małe, tutaj 

utwardzono te drogi żużlem, te trzy odcinki, kolejne odcinki, które zostały wykonane to w Winnej, 

Kępie Wielkiej, Jaszkowie, Brzostku, Bożydar, tłuczniem, z funduszu sołeckiego i z budżetu 

dokładaliśmy do niektórych odcinków, z budżetu Gminy lub też w całości z budżetu Gminy, na te 

utwardzenia, do tej pory, wydaliśmy kwotę z budżetu ponad 86 tys. złotych, oświetlenie uliczne to 

zadanie, które też mieliśmy zapisane w tym roku, w zakresie dokumentacji, 11 kwietnia otrzymaliśmy 

tę dokumentację, dla miejscowości Śnieciska, ulica Topolowa, za wartość 6,5 tys. złotych, to jest                  

w zakresie ul. Topolowej, oczywiście w zakresie zabudowy, w miejscowości Czarnotki, ul. Czarnecka, 

za kwotę 7.011,00 zł. brutto i miejscowości Lubonieczek, dokumentacja, to jest najdłuższy odcinek, to 

jest ul. Błękitna, Złota za kwotę 10.701,00 zł., myślę, że tutaj, jeśli chodzi o Śnieciska uda nam się 

jeszcze w tym roku to wykonać, będzie to zależało od mieszkańców, zebranie myślę, że niebawem 

będzie, jeżeli zdecydują, przekazanie funduszu sołeckiego na ten zakres resztę dołożymy z budżetu                

i może ten zakres oświetlenia wykonamy, kolejne informacje, w okresie tych dwóch tygodni 

złożyliśmy wnioski o dofinansowanie następujących inwestycji, do Lidera Zielonej Wielkopolski                 

29 marca złożony został wniosek o przyznanie pomocy ze środków, oczywiście UE, rozbudowa 

ścieżki pieszo-rowerowej przy jeziorze Raczyńskim w Zaniemyślu w zakresie oświetlenia i małej 

architektury, planowane koszty 281 tys. złotych, wnioskowana kwota pomocy 179 tys. złotych, na 

okrągło, kolejny wniosek, który złożyliśmy, 30 marca, to wniosek o dofinansowanie dla projektu pod 

nazwą „Zwiększenie integracji społecznej i aktywności mieszkańców obszarów rewitalizacji w Gminie 

Zaniemyśl poprzez modernizację Placu Berwińskiego i miejsca do kąpieli nad jeziorem Raczyńskim 

oraz budowę boiska wielofunkcyjnego, boiska sportowego”, tu akurat konkretnie, oczywiście całość 
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wniosku jest opisywana, chodzi o Śnieciska, wartość tego projektu 6 mln 782 tys. złotych, kwota 

kosztów kwalifikowanych 6 mln 725 tys. złotych, wnioskowana kwota o dofinansowanie 5 mln 716 

tys. złotych, zadanie to będzie realizowane wspólnie z partnerem, naszą spółką, Zakładem Gospodarki 

Komunalnej w Zaniemyślu, udział finansowy partnera w projekcie 117.105,10 zł., za to są punkty 

dlatego też partner, tutaj mogę Państwu dodać, z informacji, które do nas docierają, że na rewitalizację 

czyli te trzy duże zadania, ogromne zadania, złożono w województwie Wielkopolskim ponad 120 

wniosków, średnio te wnioski to jest kwota 4 do 5 milionów złotych, a więc jak to przemnożymy to 

potrzeba by było 600 – 700 milionów, a na razie na start jest 100 milionów, tak, że okaże się po 

naborze, po punktacjach czy otrzymamy te środki finansowe, słyszałem też, że będzie dokładane                      

z innych nie wykorzystanych środków ale czas pokarze, myślę, że będziemy wiedzieli więcej jesienią 

tego roku co z wnioskiem naszym się dzieje, kolejne informacje, to też realizacja tegorocznego 

budżetu, ulica Wierzbowa, tu Państwa informuję, że w dniu dzisiejszym na ul. Wierzbowej położono 

dywanik asfaltowy, ulica Wierzbowa to Zaniemyśl, Kowalka, ulica Dąbrowska to już Zwola, dzisiaj 

przygotowywana jest podbudowa i jeżeli warunki atmosferyczne pozwolą to jutro też będzie kładziony 

dywanik asfaltowy, kolejna ulica, która będzie robiona, po wykonaniu tych dwóch, to ulica Gajowa,              

w okresie międzysesyjnym Zakład Gospodarki Komunalnej wykonał przyłącza kanalizacji 

sanitarnej, przyłącza wodociągowe przy ulicy Kochanowskiego, na terenie ogródków działkowych, jak 

Państwo wiecie chcemy przebudować tą ulicę i chcemy też wprowadzić media dla tych, którzy będą 

tam chcieli korzystać z wody ale przede wszystkie zależy mi na ty, żeby te altanki, które są 

zamieszkałe, żeby były wszystkie podłączone do kanalizacji sanitarnej, a nie do tych „szczelnych” 

szamb, w dniu 5 kwietnia nasza spółka, Zakład Gospodarki Komunalnej otrzymał nową koparkę, 

koparko-ładowarkę JCB, spółka, w między czasie, wykonywała i wykonuje prace na oczyszczalni 

ścieków, usuwa osad z trzeciego stawu, przygotowując podłoże do wyłożenia nowej folii, po 

wykonaniu przyłącza energetycznego włączono do eksploatacji nową wybudowaną przepompownię 

ścieków przy byłym internacie w Zaniemyślu ponadto, oczywiście, spółka wykonywała sprzątanie na 

terenie całej Gminy, zbieranie śmieci z poboczy dróg gminnych i zostały posadzone w niektórych 

miejscach kwiaty, kolejne informacje z zakresu oświaty, w okresie międzysesyjnym podpisałem 

zarządzenie w sprawie składu osobowego komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na 

stanowisko dyrektora Przedszkola Samorządowego „Kolorowy Świat” w Zaniemyślu, oferty na to 

stanowisko można było składać w terminie do 30 marca, w obowiązującym terminie wpłynęła 1 oferta, 

posiedzenie komisji konkursowej odbędzie się dnia 17 kwietnia, w związku z zakończeniem 

pierwszego etapu postępowania rekrutacyjnego do Przedszkola samorządowego w Zaniemyślu                        

i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Zaniemyśl, oraz na podstawie informacji przekazanych przez dyrektorów Szkoły Podstawowej 

w Zaniemyślu i Przedszkola Samorządowego dotyczących liczby kart kwalifikacyjnych dzieci 

zgłoszonych do naszych placówek podczas rekrutacji podjąłem decyzję, że w roku szkolnym 
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2018/2019 dzieci zgłoszone do oddziałów „0” realizować będą obowiązek przedszkolny                                

w Przedszkolu Samorządowym w Zaniemyślu, a więc nie będzie „zerówek” w Szkole Podstawowej               

w Zaniemyślu, kolejne etapy rekrutacji do oddziałów „0” przeprowadzane są w Przedszkolu 

Samorządowym, ważniejsze wydarzenia placówkach oświatowych, Przedszkole Samorządowe                   

w Zaniemyślu, w okresie międzysesyjnym przedszkolaki wzięły udział w koncercie muzycznym                       

i przedstawieniu w Ośrodku Kultury w Środzie Wlkp., Szkoła Podstawowa im. R. W. Berwińskiego                

w Zaniemyślu, 8 kwietnia wolontariusze ze Szkolnego Koła Wolontariatu w Szkole Podstawowej                  

w Zaniemyślu w corocznej akcji pomocy Hospicjum im. Piotra Króla w Środzie Wlkp. sprzedawali 

żonkile – dochód ze sprzedaży wyniósł 3.630,00 zł., natomiast grupa projektowa z klas III gimnazjum 

wzięła udział w warsztatach naukowych w Centrum Chemii Małej Skali w Toruniu, Szkoła 

Podstawowa w Śnieciskach, 25 marca 2018 roku uczniowie kl. V - VII wystąpili w Środzie Wlkp. 

przed ponad 1000 publicznością w ramach organizowanego Śniadania Wielkanocnego Kół Gospodyń 

z całej Wielkopolski, z programem artystycznym „Mele i szczuny ze Śniecisk”, uczniowie 

przygotowali przedstawienie w gwarze poznańskiej pod kierunkiem Pani Marii Kujawiak i Joanny 

Staniś – Rzepki, uczeń klasy III Antoni Fleśman zajął II miejsce w Wojewódzkim Konkursie                           

o Powstaniu Wielkopolskim pt. „Tobie Polsko, ta kropla krwi wrzącej”, opiekunem merytorycznym 

był nauczyciel historii pan Waldemar Wlazły, dnia 9 kwietnia uczniowie klas IV - VII pod kierunkiem 

Pani Marii Kujawiak i Joanny Staniś - Rzepki przygotowali konferencję naukową pt. „Śladami hr. 

Edwarda Raczyńskiego” w ramach realizowanego ogólnopolskiego programu „Szkoła Dziedzictwa. 

Działaj!”, podczas konferencji prelekcję wygłosił zaproszony gość doktorant UAM Pan Maksym 

Kwietniewski, przypomnę, ta konferencja odbyła się w Ośrodku Kultury, jeszcze informacja 

dotycząca rolnictwa, a własciwie łowiectwa, część z Państwa pewnie wie, chcę Państwa 

poinformować, że nastapiła nowelizacja  przepisów ustawy Prawo łowieckie, z dniem 1 kwietnia ta 

ustawa weszła w życie, nastąpiły zmiany dotyczące zgłaszania i szacowania szkód łowieckich                        

w uprawach i płodach rolnych, do tej pory rolnicy zgłaszali Kołom działającym na terenie Gminy, 

następowało szacowanie, te środki wyszacowane zostały przez Koła wypłacane, zgodnie z nowymi 

przepisami szacowaniem szkód oraz ustalaniem wysokości odszkodowania zajmował się będzie zespół 

składający się z przedstawiciela Gmin, którym jest przedstawiciel organu wykonawczego jednostki 

pomocniczej, jeżeli jednostka pomocnicza została utworzona, a więc kto?, Sołtys, takie niespodzianki 

nam ustawodawca serwuje, nie wyobrażam sobie jak to będzie przebiegało, zobaczymy, nie ma 

przepisów, oczywiście, wykonawczych, nie ma rozporządzenia ale już Koła łowieckie sprawę 

zgłaszają, że to musi być przedstawiciel z Urzędu, wczytywaliśmy się w ustawę, jest to przedstawiciel 

organu wykonawczego jednostki pomocniczej, a więc Sołtys, na dzień dzisiejszy jeśli chodzi o Referat 

Rolnictwa, który zajmować się będzie tym, wszyscy zgłaszający rolnicy się do nas prosimy ich o to 

żeby skontaktowali się Zarządem Kół łowieckich działających  na naszym terenie żeby się spotkali                

i tak jak do tej pory dogadali, a jeżeli się nie dogadają to będziemy musieli wszczynać my 
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postępowanie z Urzędu, a mamy na to po zgłoszeniu 7 dni, a 3 dni przed terminem tej Komisji ,na tych 

gruntach, gdzie nastąpiły szkody ma dotrzeć to do wszystkich stron, a więc do Koła łowieckiego, do 

rolnika i tutaj też będziemy Panie i Panów Sołtysów informować o tym, ja mam nadzieję, że Poczta 

zdąży, bo widzę co się u nas dzieje, do Urzędu nieraz przez dwa dni listonosz nie dojeżdża a myślę, że 

na wioskach też może być różnie, uda nam się to jakoś załatwić, Wójt ani Gmina nie będzie 

rozstrzygała o tym co zostanie tam przy tych uszkodzonych płodach itd., ustalone, jeżeli nie dojdzie do 

porozumienia organem odwoławczym będzie Nadleśnictwo, tak, że jeżeli nie dojdzie do porozumienia 

to przejma sprawę Nadleśniczy, którzy też nie wiedzą jak dalej postępować, bo nie ma oczywiście 

przepisów wykonawczych, tak jak mówiłem, w skład zespołu wchodzi przedstawiciel zarządcy lub 

dzierżawcy obwodu łowieckiego, a więc z Koła łowieckiego, właściciel gruntów, gdzie nastąpiła 

szkoda i Sołtys, nie ma jeszcze oryginałów wniosków o szacowanie szkód i ustalenia wysokości 

odszkodowania, dostaliśmy dzisiaj w poczcie, widziałem, od Izby Rolniczej jakiś wniosek, który nie 

jest jeszcze zgodnie z rozporządzeniem, będziemy się tym ewentualnie też, do czasu gdy będzie już 

właściwy wniosek, ukaże się w rozporządzeniu, będziemy się tym wnioskiem kierować, tak, że tutaj 

proszę o cierpliwość, ja mówię o rolnikach, ale też mówię do Pań, Panów Sołtysów żeby, jak takie 

rzeczy następują, żeby próbowali się skontaktować z Kołem łowieckim, bo na pewno będzie szybciej 

niż będzie to drogą administracyjną prowadzone, a jeszcze mało tego, Szanowni Państwo, w ustawie 

jest zapisane, że Zarządy Kół łowieckich, a więc cały Zarząd, odpowiada swoim osobistym, 

prywatnym majątkiem za działalność odszkodowania, też, za szkody spowodowane przez zwierzynę, 

ja się obawiam, że po tym zapisie może być tak, że Koła łowieckie będą się rozwiązywać, ich nie 

będzie, bo każdy kto będzie wchodził do Zarządu będzie się bał o odpowiedzialność ze swojego 

majątku osobistego, ale to tak tylko w kwestii informacji o tym Państwu mówiłem, że pewne przepisy 

czy ustawy zostały wprowadzone, ale jak przychodzi do nas, do realizacji to jest wiele wątpliwości                 

i nikt nie potrafi nam odpowiedzieć jak realizować te zapisy ustawowe, dziękuję to tyle informacji  

 

Przewodnicząca Rady Gminy, dziękuję bardzo, jeżeli są pytania do złożonej informacji przez Pana 

Wójta, nie ma przechodzimy do kolejnego punktu 

 

Ad. 7. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy, nie widzę, wobec tego 

przystępujemy do punktu ósmego  

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał: 

 

8a) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2018 przedstawiła Pani Agnieszka 

Scheffler, Skarbnik Gminy  

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu: 
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Radny Wiesław Grobelny, mam pytanie Pani Skarbnik, na poprzedniej sesji w dziale 900 – 

gospodarka komunalna, ochrona środowiska dokładaliśmy 900,00 złotych, na moje pytanie co to są za 

pieniądze odpowiedziała Pani, że pomyłka, moje pytanie więc brzmi w ten sposób, czy my 

poprawiamy tę pomyłkę czy ona została już poprawiona, jak to wygląda 

Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy, oprócz tych 900,00 złotych były jeszcze zmiany, była 

jeszcze inna, teraz większa kwota dotyczyła mojej pomyłki, natomiast te 900 złotych sprawdzę na co 

to zwiększenie dotyczyło, bo nie pamiętam w tej chwili, tak, większa kwota dotyczyła mojej pomyłki 

natomiast te 900 złotych nie pamiętam w tej chwili, ale zerknę na materiały jakie dostałam od 

pracowników, merytoryczne, tak 

Radny Wiesław Grobelny, i drugie pytanie mam do Pani, czyli te 90 tysięcy wisi, tej pomyłki, 

rozumiem, ciągle 

Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy, nie, tamtą uchwałą,  marcową, zostało wszystko 

wyprostowane 

Radny Wiesław Grobelny, dobrze, to mam pytanie jeszcze, w tej uchwale budżetowej podnosimy 

kapitał Zakładu Gospodarki Komunalnej o 50 tysięcy, chciałbym się dowiedzieć z jakiego powodu 

Wójt, Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o te 50 tysięcy to oczywiście podnosimy kapitał na zadania 

inwestycyjne, które ma Zakład wykonać w tym roku, głównie dotyczy rzecz hydroforni w Polwicy, 

gdyż już mamy jakieś opracowania dokumentacji, na ustawienie dodatkowych urządzeń, które były już 

zapisane oczywiście w tegorocznym budżecie, ale te urządzenia Zakład zaczyna już zamawiać, jeszcze 

nie wszystkie i myślę, że nawet te dołożenie do tej kwoty 150 tysięcy, bo 300 tysięcy było zapisane, 

jeszcze może też nie wystarczyć ale to będzie jesienią, gdyż cały ten proces niestety będzie 

długotrwały, urządzenia, które będzie trzeba ta zakupić muszą być wytworzone, nie ma ich                            

w magazynie, jeszcze nie mamy dokładnie parametrów niektórych urządzeń, ale jeżeli chodzi o te               

50 tysięcy to główna kwota, która tutaj, to jest kwota na halę widowiskowo-sportową, to jest gdzieś                  

w granicach trzydziestu paru tysięcy złotych, chodzi o to, żeby zabezpieczyć sufit tego obiektu, siatką 

rozciągniętą nad całym sufitem, chodzi o to, żeby nie uszkadzać tych płyt, które niestety przy mocnych 

uderzeniach, które są na suficie, zabezpieczyć przed uderzeniami i żeby się te płyty nie niszczyły, bo 

one już niektóre zostały, popękały, zostały częściowo wymienione przez Wykonawcę w ramach 

gwarancji, chodzi o to, żeby zabezpieczyć to siatką, oczywiście te płyty miały atest na uderzenie                    

z prędkością piłki 20 km/h, niestety, widocznie te uderzenia są jeszcze mocniejsze 

Radny Wiesław Grobelny, to Panie Wójcie mam pytanie, bo ja nie rozumiem, kapitał spółki 

podnosimy w celu zwiększenia wartości tej spółki, a Pan tu mówi o  tym, że my te 50 tysięcy 

przeznaczamy na konkretne prace, które nie różnią się od innych prac, które Zakład Gospodarki 

Komunalnej wykonuje na rzecz Gminy, prawda 

Wójt, ale te zadania, te 50 tysięcy to jest konkretnie ukierunkowane na zadania inwestycyjne, 

majątkowe, które są oczywiście w Spółce, podnosimy kapitał, a ten podnoszony kapitał służy Spółce 
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na wykonywanie zadań majątkowych, zresztą była przez Państwa podjęta uchwała odnośnie inwestycji 

i na podstawie tej uchwały też ten kapitał, tam nie było zapisane, że budżet Gminy, no to podnosimy 

Radny Wiesław Grobelny, w takim razie mam jeszcze jedno, jak mówimy o Zakładzie Gospodarki 

Komunalnej czy możemy się dowiedzieć w ilu przetargach zewnętrznych Zakład Gospodarki 

Komunalnej brał udział, czy są w ogóle takowe, bo pamiętam był jeden z argumentów utworzenia 

spółki kapitałowej 

Wójt,  można różnie na ten temat odpowiedzieć, oczywiście możemy się do czegoś, powiedzmy, 

doczepiać, na tą chwile Zakład, nasza Spółka, ma tyle tu pracy, na terenie naszej Gminy, że nie 

wykonuje żadnych innych, nie ma po prostu możliwości żeby wykonywać, głównym celem powołania 

Spółki, i to przypomnę, były sprawy rozliczenia VAT-owskiego, które weszło w życie, ta ustawa                    

z rokiem 2017, odzyskiwanie całości VAT-u od zakupów między innymi na realizowanie inwestycji 

przez Zakład, przez Spółkę, sprzedaż wody, ścieków, a więc energia elektryczna, te wszystkie sprawy 

są teraz realizowane tak jak, uważam, że powinny być realizowane, to nie jest sprawa ile żeśmy VAT-

u odzyskali, Zakład odzyskał z inwestycji ale chodziło głównie o to, żeby ze sprzedaży wody, gdzie 

nalicza się VAT w określonej wysokości 8% i w odbiorze ścieków są koszty, zakupu energii itd., żeby 

cały ten VAT w ramach tych usług Zakład mógł, powiedzmy, odliczać, jeżeli chodzi o udział                        

w przetargach, jeżeli będą wolne moce przerobowe to na pewno Zakład będzie startował w innych 

Gminach w przetargach, ale to nie było  powiedziane, że w roku 2017  czy 2018, gdyż tutaj jest tyle 

pracy  i tak nie mogą ze względu na stan osobowy zatrudnienia zrealizować szybciej tych wszystkich 

zobowiązań, które mają 

Radny Wiesław Grobelny, Panie Wójcie ja się pytam tylko dlatego, że oprócz tego co Pan mówił, bo 

Pan oczywiście nie powiedział i nie będzie Pan mówił o tym, że drugim argumentem głównym, 

pamiętam jak dziś, był właśnie, aby powołać Spółkę kapitałową, Spółkę handlową to był właśnie 

miedzy innymi argument, że Zakład będzie mógł uczestniczyć jako Spółka w przetargach, po prostu             

o to mi chodzi, Pan to może nazwać czepianiem się, ale tu chodzi o pewne rzeczy, które już 

podjęliśmy, ja byłem, pamiętam, przeciwny tej uchwale   

Wójt, ja wiem, ja pamiętam doskonale jak Pan głosuje i czemu Pan jest przeciwny, właściwie można 

powiedzieć prawie wszystkim uchwałom albo Pan się wstrzymuje albo jest przeciw, ale myślę, że nie 

w tym rzecz, jest Spółka, która sobie radzi, moim zadaniem dobrze sobie radzą, chwała pracownikom 

Spółki, bo to ich praca rąk i umysłu powoduje, że ta Spółka za ubiegły rok rzeczywiście, oczywiście 

uwzględniając amortyzację, której do tej pory nie odliczano, miała nie dużą stratę ale jest w stanie 

obsługiwać naszych mieszkańców i taki jest cel i poprawiać infrastrukturę, i wodociągową,                             

kanalizacyjną i wszystko z tym związane i też wykonuje pewne usługi na dobro mieszkańców, a więc 

sprawy utrzymaniowe,  
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Radny Wiesław Grobelny, Panie Wójcie, musze odpowiedzieć na to, mam nadzieję, że w Zakładzie 

Gospodarki Komunalnej lepiej liczą niż Pan, bo akurat do mojego głosowania kiepsko Pan to liczy, 

bardzo kiepsko  

Wójt, chwała Panu, że Pan dużo, dużo lepiej liczy, mam nadzieje, że kiedyś, jak mieszkańcy 

zdecydują Pan będzie tak liczył, żeby nawet nie 5 ale 10 milionów deficytu, Pan nie brał kredytu                    

i zrealizował wszystko dla mieszkańców naszej Gminy, dziękuję 

Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy, otworzyłam w Internecie tą poprzednią uchwałę                       

i chciałam Panu powiedzieć, że tak jak mówiłam na sesji, z tytułu mojej pomyłki zwiększyliśmy dwie 

pozycje, dział 900, rozdział 90004 – paragraf 4300 – zwiększenie o kwotę 93 tys. złotych i druga 

kwota w dziale 926, rozdział 92601 – paragraf 4300 – to jest zwiększenie o 34.700,00 złotych, środki 

te zostały dołożone, umowy zostały podpisane, nie wiem czy o to chodziło, pozwoliły nam po tej 

uchwale na podpisanie stosownych umów 

 

Przewodnicząca Rady Gminy, dziękuję bardzo, sprawa została wyjaśniona 

 

innych uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLI/286/2018 została przyjęta przy   

11 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

1 głosie „wstrzymującym się” 

co stanowi załącznik nr 4  do niniejszego Protokołu 

 

8b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl przedstawiła Pani 

Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLI/287/2018 została przyjęta przy   

11 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

1 głosie „wstrzymującym się” 

 co stanowi załącznik nr 5 do niniejszego Protokołu 

 

8c) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jaszkowo na lata 2018-2025 

przedstawił Pan Bogdan Schwanke, zastępca Wójta 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XLI/288/2018 została przyjęta przy   
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12 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik nr 6 do niniejszego Protokołu 

 

Ad.9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania – nie zgłoszono 

 

Ad.10. Wolne głosy i wnioski  

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu: 

Radna Alina Kozak, nasza Poczta działa jak działa i czy można z tym coś zrobić 

Wójt, widzimy to też, jeśli chodzi o Urząd, wspominałem o tym, prawdo podobnie przyczyną jest brak 

listonoszy, brak kadry pracowniczej, z tymi, z którymi rozmawiam to wszyscy zastanawiają się, chyba 

się zwolnią i pójdą gdzieś indziej, właściwie nie wiem co dalej, jakie decyzje zapadną, gdyż bez 

pracownika nie da się dostarczać korespondencji, która jest przesyłana i do mieszkańców i do Urzędu, 

do różnych instytucji, zakładów, to jest chyba główna przyczyna, to jest moje zdanie, ja, ponieważ 

było takie pytanie skontaktuję się z kierownictwem placówki w Środzie Wielkopolskiej, która nas 

obsługuje, żeby na to pytanie w jakiś sposób odpowiedzieli i Państwu przekażę, może są jeszcze inne 

przyczyny takiej działalności Poczty  

Radna Alina Kozak, chciałam jeszcze dodać, że to nie jest tylko brak pracowników, bo pracownik, 

który przychodzi on robi totalne pomyłki, listy trafiają do skrzynki, gdzie nie powinny trafiać  

Radna Justyna Dąbrowska, wczoraj byłam u Naczelnika Poczty właśnie z tą sprawą, Pan Naczelnik 

wyjaśnił mi, że praktycznie ma nową kadrę, nowy personel, może wynika to też z niedobrego 

przeszkolenia, że być może trzeba będzie ich jeszcze raz szkolić, tak to tłumaczył  

 

Ad. 11. Zamknięcie sesji 

Przewodnicząca Rady Gminy w związku z wyczerpaniem przewidzianego na dzień dzisiejszy 

porządku obrad, zamykam XLI sesję Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję Państwu za przybycie  

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Alina Frąckowiak 

 

sporządziła: B. Madajczak  


